
1 

Muistio 
23.4.2024 

 
 

 

 

Järjestöyhteistyöryhmä JYRY 

Järjestämistoiminta  

Pohde.fi   

 

  

 

  

Järjestöyhteistyöryhmä JYRY 

 

Aika: 23.4.2024 klo 9–11 

Paikka: Teams 

Paikalla: 

• Eevaleena Mattila, Mannerheimin Lastensuojeluliiton Pohjois-Pohjanmaan piiri 

ry 

• Sanna Hyry, Mielenterveyden keskusliitto ry Anna-Liisa Lämsä, Mielenvireys 

ry ja Mielenterveyden keskusliitto ry 

• Kaija Sepponen, Eläkeliiton Oulaisten yhdistys ry ja Kaatuneitten Omaiset 

Oulun Piiri ry 

• Anni Malkamäki, Neuroliitto ry 

• Liisa Pitzén, Invalidiliitto ry Hilkka Lahti, Invalidiliitto ry 

• Lea Nikula, Nuorten Ystävät ry 

• Patrik Willberg, Pohjois-Suomen Pelastusliitto  

• Esa Aunola, Pohjois-Pohjanmaan Kylät ry 

• Juha Rauhala, Oulun hiippakunta 

• Pasi Laukka, Oulun kaupunki 

• Nina Säkkinen, Alueelliset psykiatriset palvelut ja mielenterveyspalvelut/OYS 

Psykiatria/Perhe- ja sosiaalipalvelut ja OYS Psykiatria, Pohjois-Pohjanmaan 

hyvinvointialue 

• Heikki Viia, Onnettomuuksien ehkäisy ja varautuminen/Pelastustoimi, Pohjois-

Pohjanmaan hyvinvointialue 

• Sanna Salmela, Yhteistyö, osallisuus ja hyvinvointi, Pohjois-Pohjanmaan 

hyvinvointialue 

• Marjo Riitta Tervonen, Yhteistyö, osallisuus ja hyvinvointi, Pohjois-

Pohjanmaan hyvinvointialue 

• Helena Liimatainen, Yhteistyö, osallisuus ja hyvinvointi, Pohjois-Pohjanmaan 

hyvinvointialue 

• Johanna Alian, harjoittelija, Yhteistyö, osallisuus ja hyvinvointi, Pohjois-

Pohjanmaan hyvinvointialue 
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1. Osallistujien toteaminen 

- Puheenjohtaja Eevaleena Mattila avasi kokouksen. 

- Todettiin kokouksen osallistujat. 

  

2. Työjärjestyksen hyväksyntä 

- Työjärjestystä muutettiin päällekkäisyyksien vuoksi siten, että järjestöiltä ja 

seurakunnilta hyvinvointisuunnitelmaan saadut palautteet ja Meidän arkemme ja 

elämämme -järjestökysely käsiteltiin ennen järjestöavustusten seuranta- ja 

arviointitietoja 2023. 

 

3. Hyvinvointialueen ajankohtaiset yhteistyökuulumiset 

- Yhteistyöjohtaja Marjo Riitta Tervonen kertoi Pohteen kuulumisia (liite 1, ei 

julkinen). Pohteen kaikki yhteistyöryhmät ovat käynnistyneet, tuottavuus- ja 

taloudellisuusohjelman valmisteluun liittyen on järjestetty asukastilaisuuksia, 

tämän vuoden avustusmääräraha on käytetty, järjestöyhteistyösuunnitelman 

käsittely etenee päätöksenteossa ja uusia järjestöyhdyshenkilöitä on nimetty ja 

perehdytetään tehtäväänsä toukokuussa. 

- Asukkaat helposti ajattelevat, että virallisissa kuulemistilaisuuksissa käyttävät 

puheenvuoroja Pohteen ja kuntien edustajat. Asukkaiden äänen kuulumista 

kuulemistilaisuuksissa voisi helpottaa varaamalla kysymyksille reilusti aikaa, 

pyytämällä esimerkiksi järjestöiltä etukäteen puheenvuoroja sekä miettimällä 

osallistujia varten valmiita kysymyksiä. Osa ei halua kysyä tilaisuuden aikana, 

koska tilaisuus nauhoitetaan. Tämän vuoksi olisi hyvä voida kysyä myös 

tilaisuuden jälkeen. 

- Etätapaamisiin on helpompi osallistua esimerkiksi huonolla säällä. Toisaalta 

kaikilla ei ole etäosallistumiseen liittyviä välineitä, joten molempia 

osallistumistapoja tarvitaan. 

- Asukkaiden näkemyksiä olisi hyvä kerätä myös vaihtoehtoisilla tavoilla, 

esimerkiksi sosiaalisen median kautta. 

- Terveyspalveluissa on vielä paljon kehitettävää esimerkiksi jonottamisen 

välttämiseksi. 
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- Pohteen avustuskokonaisuus on selkeytynyt toisella kierroksella. 

- Myös Oulun kaupunki nimeää omat yhdyshenkilönsä perhekeskuksiin liittyen. 

 

4. Järjestöiltä ja seurakunnilta hyvinvointisuunnitelmaan saadut palautteet  

- Hyvinvoinnin edistämisen päällikkö Sanna Salmela esitteli asian (liite 2). 

- Juha Rauhala poistui kokouksesta klo 9.39. 

- Palautteen antamiselle oli riittävästi aikaa ja siitä tiedotettiin hyvin. 

- Viestinnällisesti on hyvä tuoda esiin, että suunnitelma-asiakirjaa ei voi eikä 

kannata loputtomasti viilata. 

- Uusien käsitteiden ja toimintatapojen omaksuminen vie järjestötoimijoilta aikaa. 

Välttämättä kaikki palautetta eivät käsittäneet, mistä asiasta ovat palautetta 

antamassa. 

 

5. Meidän arkemme ja elämämme -järjestökysely 

- Hyvinvoinnin edistämisen päällikkö Sanna Salmela esitteli asian. Kokemustietoa 

Pohjois-Pohjanmaan asukkailta kerättiin ensimmäisen kerran keväällä 2021. 

Minun arkeni ja elämäni -kyselykokonaisuuteen liittyi myös järjestöjen näkemysten 

kerääminen asukkaiden hyvinvoinnista Meidän arkemme ja elämämme -kyselyn 

avulla. Järjestöjen tieto täydentää asukkailta kerättävää tietoa erityisesti 

haavoittuvimmassa elämäntilanteessa olevien ihmisten osalta. Tämän vuoden 

syksyllä on tarkoitus edetä seuraavasti: 7-17-vuotiaille tehdään yhteistyössä 

kuntien kanssa ZekkiPro-kysely. Kysely on tavoitteena uusia jatkossa aina niinä 

vuosina, kun ei tehdä kouluterveyskyselyä. Minun arkeni ja elämäni -kysely 

toteutetaan aikuisille. Järjestöjen toivotaan jälleen jakavan kyseä kohderyhmilleen. 

Meidän arkemme ja elämämme -kyselyn osalta on auki, koskisiko se kaikenikäisiä 

järjestöjen kohderyhmiä. 

- Esa Aunola poistui kokouksesta klo 9.55. 

- Ikääntyvien ryhmässä olisi hyödyllistä jakaa vastausvaihtoehdot ikäryhmiin 75-

85v. ja yli 85v., koska toimintakyky heikkenee 85 vuoden iän paikkeilla 

merkittävästi. 

- Asukkaille suunnattu kysely olisi hyvä olla myös paperiversiona. Toimimalla 

digitukea tarjoavien tahojen kanssa yhteistyössä voisi myös ikääntyneiltä saadaan 

sähköisessä muodossa olevia vastauksia. 
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- Taustatietojen tarkentaminen koettiin hyväksi. Taustatiedot olisi hyvä kysyä 

kyselyn alussa. Lapsiperheeseen kuuluminen nähtiin myös tärkeäksi kysyä. 

- Sovittiin, että järjestökyselyä voidaan työstää kesäkuun 

järjestöverkostokokouksissa ja viimeiset viilaukset tehdään yhdessä 

järjestöyhteistyöryhmän elokuun kokouksessa. 

- Sanna Salmela poistui kokouksesta klo 10.07. 

 

6. Järjestöavustusten seuranta- ja arviointitiedot 2023 

- Järjestötyön koordinaattori Helena Liimatainen esitteli asian (liite 3). 

- Pohteen ja kuntien vuoropuhelua avustusperiaatteista pidettiin tärkeänä. 

Joidenkin toimintojen osalta olisi hyvä pohtia, olisiko tarkoituksenmukaista, että 

Pohde ja kunnat voisivat molemmat tukea samaa toimintaa. 

- Avustuskriteerien osalta pohdittiin, tulisiko eri kokoisille järjestöille olla erilaisia 

kriteerejä. Pienten avustusten osalta työmäärää pidettiin melko suurena. 

Kumppanuusavustusten osalta työmäärää pidettiin kohtuullisena. Myös 

valmistelijalta saatu opastus sai kiitosta. 

- Toiminta-avustukseen ei voinut yhdistää muuta julkista rahoitusta, minkä koettiin 

vaikeuttavan osatyökykyisten työllistämistä. Lähtökohtaisesti työllistämiseen 

liittyvät asiat ovat kuntien vastuulla. 

- Avustustoiminnan tuloksellisuuden arviointi mietitytti monelta kannalta. Arviointi 

koettiin haasteelliseksi etenkin pienissä järjestöissä, joissa siihen liittyvää 

osaamista ei välttämättä ole. Pohdittiin arvioinnin yhteismitallisuuden 

mahdollisuuksia, suoria ja välillisiä tuloksia, mittareiden suhdetta tavoitteisiin sekä 

myös määrällisten mittareiden merkitystä. Todettiin, että kaikki arviointikysymykset 

eivät sovi kaikkeen toimintaan, myös avoimia kysymyksiä tarvitaan ja osa 

ennaltaehkäisevän toiminnan tuloksista todentuu vasta vuosien päästä. 

 

7. Järjestöedustajat alueellisiin hyte-neuvotteluihin 

- Eevaleena Mattila ja Kaija Sepponen poistuivat kokouksesta asian käsittelyn 

ajaksi. 

- Varapuheenjohtaja Patrik Willberg toimi puheenjohtajana asian käsittelyn ajan. 

- Järjestötyön koordinaattori Helena Liimatainen esitteli asian (liite 4, ei julkinen). 

- Hyväksyttiin valmistelijan pohjaesitys: Järjestöedustajiksi alueellisiin hyte-

neuvotteluihin valittiin esitetyt henkilöt seuraavasti: 
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• Koillismaa: Virpi Kilpijärvi, Kumppanuustalo Nuotta ry  

• Oulu: Anne Mustakangas-Mäkelä, Vuolle-setlementti ja Maire Jalander, 

Oulun seudun sotaorvot ry ja Kaatuneitten Omaiset Oulun Piiri ry 

• Oulun eteläinen: Anitta Anunti, ALVA-verkosto, Raudaskylän kristillinen 

opisto ja Kaija Sepponen, Eläkeliiton Oulaisten yhdistys ry ja Kaatuneitten 

Omaiset Oulun Piiri ry 

• Oulunkaari, Lakeus ja Rannikko (edustajat voivat keskenään sopia, 

kuka/ketkä osallistuu/osallistuvat mihinkin):  

o Eevaleena Mattila, MLL Pohjois-Pohjanmaan Piiri 

o Piia Hirvasoja-Korkiakoski, MLL Pohjois-Pohjanmaan piiri 

o Pia Kangas, Oulun ensi- ja turvakoti ry  

o Anna Katajala, Pohjois-Pohjanmaan sosiaali- ja 

terveysturvayhdistys ry 

 

8. Järjestöedustaja ja varaedustaja kotoutumishankkeen ohjausryhmään 

- Järjestötyön koordinaattori Helena Liimatainen esitteli asian (liite 4, ei julkinen). 

- Valittiin ohjausryhmän varsinaiseksi järjestöjäseneksi Anna Ristolainen, Vuolle 

Setlementti ry ja hänen henkilökohtaiseksi varajäsenekseen Heidi Moilanen, 

Suomen Punaisen Ristin Kuusamon osasto. 

 

9. Muut asiat 

- Kokemustoimijan henkilökohtaiseksi varajäseneksi Ehkäisevän mielenterveys-, 

päihde- ja väkivaltatyön yhteistyöryhmään on pois jättäytyneen Helena Lounajan 

tilalle valittu Sirkka Saaristo Mieli maasta ry:stä ja Raahen Psyyke ry:stä.  

- Tänä vuonna STEA-avustuksia myönnettiin noin 383 miljoonaa euroa. Vuonna 

2025 avustuksia on jaossa 303 miljoonaa euroa, vuonna 2026 noin 278 miljoonaa 

euroa ja vuonna 2027 enää 252 miljoonaa euroa. 

- Järjestöneuvottelukunnan kuulumiset löytyvät 4.4.2024 kokouksen pöytäkirjasta. 

 

10. Seuraava kokous 

- Seuraava kokous on elokuussa 2024. Tarkempi ajankohta sovitaan pian. 

Kokouksen aiheina ovat ainakin hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen 

neuvottelut, järjestöavustusperiaatteet sekä Minun arkeni ja elämäni -kysely ja 

Meidän arkemme ja elämämme -järjestökysely. 

https://www.pohjois-pohjanmaa.fi/wp-content/uploads/2024/04/2024_0404_jnk_poytakirja-liitteineen.pdf

